



# MAJLIS PERBANDARAN SEBERANG PERAI

## TEKS UCAPAN

YBHG. DATO' Sr HAJI ROZALI BIN HAJI MOHAMUD  
YANG DIPERTUA  
MAJLIS PERBANDARAN SEBERANG PERAI

## SEMPENA

MAJLIS PENYAMPAIAN HADIAH  
PERTANDINGAN KUIZ PENDIDIKAN DAN  
KESEDARAN AIR PERINGKAT SEKOLAH  
MENENGAH DI SEBERANG PERAI

TARIKH / MASA / TEMPAT  
17 NOVEMBER 2018 (SABTU)  
12.00 TGH HARI

**SMART HALL, AUTOCITY, JURU**

**Terima kasih Saudara / Saudari Pengacara Majlis**

**Yang Berbahagia Profesor Dr Chan Ngai Weng**

Presiden Water Watch Penang

**Yang Dihormati Tuan-Tuan dan Puan-Puan Ahli Majlis,**

Majlis Perbandaran Seberang Perai

**Yang Berusaha Puan Ir Hjh Rosnani bt Hj Mahmud**

Setiausaha Perbandaran

Majlis Perbandaran Seberang Perai

**Yang Dihormati Dato' Ku Tan Han Weng**

Pengarah Urusan Syarikat Zerex Resources

**Yang Dihormati Encik Gary Teoh Kiang Hong**

Pengurus Besar Autocity Group

**Ketua-Ketua Jabatan dan Pegawai**

Majlis Perbandaran Seberang Perai

**Ahli Pasukan Water Watch Penang**

**Rakan-Rakan Media**

**Tuan-Tuan Dan Puan-Puan Yang Dihormati Sekalian**

---

Assalamualaikum warahmatullahi wabarakatuh,

Selamat pagi dan salam sejahtera,

---

Alhamdulillah, bersyukur kita pada hari ini kerana dengan izin dan limpah kurnia-Nya dapat kita bersama-sama berkumpul sekali lagi mengadakan kerjasama dengan Water Watch Penang dan Universiti Sains Malaysia (USM) dalam dalam memberikan latihan pendidikan dan

kesedaran tentang kualiti air terutamanya air-air sungai di Seberang Perai. Terima kasih kepada Encik Gary Teoh Kiang Hong, Pengurus Besar Autocity Group kerana sudi menaja Smart Hall ini bagi menjayakan program ini.

Kita semua sedia maklum bahawa Yang Amat Berhormat Tuan Chow Kon Yeow, Ketua Menteri Pulau Pinang, telah melancarkan Penang 2030 pada 29 Ogos 2018 dengan wawasan Pulau Pinang Pintar, Hijau dan Mesra Keluarga (*A Family-Focused Green and Smart State*) yang terdiri daripada empat (4) objektif utama iaitu meningkatkan taraf hidup serta kualiti hidup penduduk; mengembangkan saiz ekonomi demi meningkatkan pendapatan isi rumah; memperkasakan rakyat demi mengukuhkan sistem masyarakat sivil; dan pelaburan kerajaan negeri dalam pembangunan alam semula jadi agar lebih berdaya tahan. Adalah jelas bahawa Penang 2030 merupakan suatu gagasan berwawasan, realistik, praktikal dan berpaksikan rakyat.

Majlis Perbandaran Seberang Perai (MPSP) sebuah organisasi berorientasikan rakyat atau "*People Centric Organization*" telah mengisytiharkan Bajet MPSP 2019 bertemakan *People Centric Budget*. MPSP memperkasakan rakyat dengan menggalakkan penyertaan masyarakat untuk membuat keputusan dalam program-program pembangunan. MPSP mengukuhkan masyarakat sivil dengan

mengadakan program yang menggalakkan perubahan tingkah laku, sikap dan gaya hidup dan seterusnya berusaha ke arah kehidupan yang mampan.

Seperti yang dapat kita lihat pada pagi ini. Program ini merupakan salah satu program "*People Centric*" di mana MPSP bersama-sama dengan Water Watch Penang dan USM merasakan sudah menjadi tanggungjawab kita penduduk Seberang Perai untuk sentiasa memikirkan kaedah atau cara bagaimana kita boleh membantu Kerajaan Negeri supaya sungai kita terus terpelihara untuk generasi masa hadapan. Sungai ibarat nadi kehidupan bak kata mutiara merawat sungai seperti merawat kehidupan kita.

Di Seberang Perai, terdapat tiga (3) sungai yang menjadi sungai angkat kepada badan-badan korporat seperti South Island Garment Sdn Bhd, Amphenol TCS (M) Sdn Bhd, Uchi Electronics dan Armstrong Industrial Company Limited. Sungai tersebut adalah Sungai Derhaka yang diambil sungai angkat oleh South Island Garment Sdn Bhd dan Armstrong Industrial Company, Sungai Junjung Mati oleh Amphenol TCS (M) Sdn Bhd dan kawasan Perai oleh Uchi electronics. Syarikat-syarikat ini telah mengambil inisiatif membuat bebola tanah atau mudballs untuk dilontarkan ke dalam sungai tersebut setiap bulan. Kualiti air bagi ke tiga-tiga sungai tersebut juga telah meningkat menjadi lebih baik. Sasaran kita pada tahun

2030, kualiti air kita akan menjadi baik kepada paras satu (1) yg terbaik pada masa hadapan dan penduduk Seberang Perai akan menikmati keindahan dan kebaikan daripadanya. Boleh dikatakan kebanyakan sungai di Pulau Pinang termasuk Seberang Perai berada dalam paras tiga (3) dan (4).

Oleh itu bagi tujuan tersebut, MPSP telah merancang pelbagai program dengan menggunakan pendekatan kreatif untuk *unlocking the power of partnership* melalui pendekatan 7Ps (*People, Public, Private, Philanthropy, Philosopher, Planet Partnership*). Contohnya , dengan pendekatan *private and philanthropy partnership* MPSP telah berjaya bekerjasama dengan Syarikat South Island Garment dan Syarikat Armstrong Technology Sdn. Bhd. untuk merawat dan memulihkan kualiti air Sungai Derhaka.

Selain itu, MPSP juga telah mengadakan program seperti Environment Conservation Awareness Event di Sungai Derhaka pada 24 Mac 2018, World Water Day di Taman Kimsar pada 31 Mac 2018, Sungai Perai Nature Walk pada 29 Julai 2018 dan Perai River Fest pada 22 September 2018 di Taman Ampang Jajar. Program-program sebegini telah mendapat sambutan yang menggalakkan daripada penduduk setempat dan sekitarnya. Ini merupakan salah satu usaha MPSP membantu Kerajaan Negeri ke arah persekitaran yang lebih baik dan sihat.

Bagi meningkatkan kegiatan eko pelancongan, MPSP bersama Think City Sdn. Bhd. sedang berusaha untuk mempromosikan dan meningkatkan eko pelancongan seperti *bird watching*, *river cruise*, perikanan rekreasi untuk meransang ekonomi tempatan (*Local Economic Development*) di sepanjang kawasan Sungai Perai. Sungai juga telah menjadi sumber ekonomi kepada penduduk setempat dalam memperolehi rezeki setiap hari.

MPSP telah bersama dengan Water Watch Penang mengadakan latihan pendidikan dan kesedaran kualiti air sejak pelancaran pada 18 Mac 2017. Semasa pelancaran, hanya sebanyak tujuh (7) buah sekolah menengah yang terlibat pada peringkat awalnya. Alhamdulillah sehingga kini, sebanyak sembilan belas (19) buah sekolah telah dipilih menyertai program ini.

Pelbagai ilmu dan latihan telah diberikan kepada murid-murid ini termasuk latihan fizikal, biologikal dan kimia yang telah diadakan di Taman Eko Rimba Cherok Tok'un Bukit Mertajam. Terima kasih kepada Profesor Dr Chan Ngai Weng dan pasukannya kerana telah membantu memberikan latihan berkenaan dan berkongsi pengalaman.

Program pada pagi ini adalah Pertandingan Kuiz Pendidikan dan Kesedaran Air Peringkat Sekolah Menengah. Pelajar-pelajar ini akan diuji

dengan soalan-soalan yang berkaitan dengan air dan apa yang telah mereka pelajari. Ianya juga meliputi soalan-soalan yang mempunyai hubung kaitnya dengan antarabangsa, nasional, negeri dan MPSP.

Hadiah yang lumayan akan menanti pelajar-pelajar ini sekiranya berjaya. Saya dimaklumkan Johan akan membawa pulang sebanyak RM800.00, Naib Johan sebanyak RM600.00, tempat ke tiga sebanyak RM400.00 dan tujuh (7) hadiah saguhati masing-masing membawa pulang RM200.00. Keseluruhan hadiah adalah RM3200.00 yang ditaja oleh Syarikat Zerex Resources. Terima kasih kepada Dato' Ku Tan Han Weng atas penajaan ini.

MPSP mengambil kesempatan ini untuk menyeru warga Seberang Perai supaya memelihara sungai-sungai serta sistem saliran di Seberang Perai dari sebarang bentuk pencerobohan dan pencemaran. Sayangi dan hargailah sumber air yang kita ada kerana sumber ini merupakan keperluan utama bagi kita meneruskan aktiviti harian kita.

Di kesempatan ini, saya ingin mengucapkan tahniah kepada bakal-bakal pemenang dan yang tidak berjaya boleh mencuba di lain masa. *"Knowledge Is Power"*. Jangan kerana hadiah, anak-anak masuk ke dalam program ini tetapi biarlah kerana kita ingin mencari ilmu, mewujudkan

kesedaran dan rasa tanggungjawab kerana ianya akan menjadi lebih bermakna.

Akhir kata, marilah sama-sama kita merealisasikan hasrat Kerajaan Negeri Pulau Pinang dalam Penang 2030 dengan wawasan Pulau Pinang Pintar, Hijau dan Mesra Keluarga. Sokongan dan penglibatan rakyat adalah amat diperlukan bagi menjadikan Seberang Perai Bandaraya Rendah Karbon dan Bandaraya Pintar menjelang tahun 2022.

***Sekian, Wabillahi Taufik Wal Hidayah, Wassalamualaikum Warahmatullahi Wabarakatuh.***

**Sekian, terima kasih.**